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Dansk Told & Skatteforbund 
Valgenhed Østbanegade 
 
 
Torsdag, den 31. marts 2016 blev der afholdt ordinær generalforsamling i Dansk Told & 
Skatteforbund Valgenhed Østbanegade m.v., med følgende dagsorden:  
 

1. Valg af mødets tillidsmænd 
2. Bestyrelsens beretning 
3. Regnskab 
4. Behandling af indkomne forslag  
5. Valg af formand (kun i år med ordinær kongres) 
6. Valg af næstformand (kun i år med ordinær kongres 
7. Valg af øvrige tillidsrepræsentant(er) i SKAT 
8. Valg af tillidsrepræsentant i Departementet/Intern Revision 
9. Eventuelt. 

 
Pkt. 1 Valg af mødet tillidsmænd 
 
Efter vedtægternes § 5, stk. 2, forestod formanden Jens Norlund valg af generalforsamlingens 
tillidsmænd.  Svend-B Mandel Hansen blev valgt som dirigent, og Jørn Nysum Schoop, som 
mødesekretær. 
Som stemmetællere blev valgt Ole og Marianne fra DTS. 
  
Dirigenten konstaterede herefter, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet og 
beslutningsdygtig. 
  
 
Pkt. 2 Bestyrelsens beretning 
 
Formanden Jens Norlund fremlagde bestyrelsens beretning, som var koncentreret om følgende 
punkter: 
 

1. Kort orientering om forbundets struktur og Valgenhed Østbanegade 
2. SKAT i krise 
3. IT forretningsområde - nedlæggelse 
4. Udflytninger 
5. Lokalisering 
6. Arbejdstid 
7. Tillæg 2016 
8. Overenskomst 2015 



9. Afslutning og tanker 
 

I stedet for en traditionel gennemgang af beretningen, havde bestyrelsen valgt at gennemgå 
og debattere de enkelte udvalgte emner, punkt for punkt for derved at skabe mere og bedre 
debat. 
 
Beretningen er medsendt som særskilt fil  

 

Debat	
 
Ad. 2 SKAT i krise 

Der var en kort drøftelse om hvorvidt, der var ansættelsesstop i SKAT, hvilket dog ikke kunne 
bekræftes. 
 
Ad. 3 IT forretningsområde – nedlæggelse 
IT ophører som selvstændigt forretningsområde den 31. marts og Marianane de la Motte 
spurgte ind til, om man havde kendskab til hvilke tanker direktøren/direktionen havde for IT-
udviklingen og SKAT i fremtiden. 
 
Jens Norlund var ikke bekendt med de fremtidige udviklingstanker, men henviste bl.a. til 
lederen i sidste nummer af DTS fra februar 2016. 
 
Ad. 4 Udflytninger 
Jens Norlund pegede på, at der trods ministerens udmelding om ”ro i skat” og SKAT ud af 
krisen, blev også SKAT omfattet af regeringens udflytningsplaner. Det betyder, at ca. 200 af 
vore kolleger i Storkøbenhavn skal udflyttes inden udgangen af 2017. 
 
Absolut ikke nogen rar situation for de berørte kolleger og deres familier. 
 
Susanne Brynå spurgte til mulighederne for orlov, hvis man rammes af udflytning. Svaret er, 
at der gives orlov efter de normale, men ret begrænsede regler, dvs. kun i kortere periode. 
 
Jens Norlund opfordrede alle berørte til at tage en snak med deres lokale tillidsrepræsentanter, 
herunder også til en snak om mulighederne for at få del i de midler, der af regeringen er afsat 
til kompetenceløft osv. 
 
Se også www.dts.dk om den hjælp, der tilbydes af a-kasserne. 
 
Ad. 5 Lokalisering 
Jens Norlund orienterede om, at arbejdet med etablering af det såkaldte ”Københavnerhus” 
indtil videre er sat i bero. Om der stadig er planer om at samle København på én lokation må 
tiden vise. 
 
Susanne Brynå pegede også på, at de kommende omstruktureringer givetvis spiller ind i 
størrelsen på en evt. ny samlet lokation. 
 
Ad. 6 Arbejdstid 
Susanne Brynå spurgte ind til, hvorfor der er forskellige arbejdstidsnormer afhængig af fagligt 
tilhørsforhold. Jens Norlund pegede på, at det er de forskellige overenskomster, der sætter 
rammerne. 
 
Waldemar Von Bülow spurgte ind til, om man kan se frem til en ny seniorordning. 



Hertil svarede Jens Norlund, at der givet kommer en eller anden model, der dog næppe 
tilfredsstiller mange ”seniorer”, da der umiddelbart blot bliver tale om 1 ekstra fridag pr. 
måned for udvalgte ”nøglemedarbejdere”. Intet er dog pt endeligt afklaret. 
 
Jens orienterede samtidig om, at forbundets sekretariat har gennemført afstemning blandt 
medlemmerne i tre grupper omkring deres holdning til indgåelse af mere fleksible aftaler 
omkring arbejdstid. 
 
Blandt fuldmægtigene var der ca. 2/3 flertal for overgang til kvartalsnorm. 
 
Blandt chef- og specialkonsulenter var der tilsvarende flertal for overgang til årsnorm. 
Fagkonsulenter får en ”fravalgsordning”, forstået således, at de automatisk får en 3 mdr norm, 
medmindre de aktivt fravælger dette. 
 
De nuværende aftaler for medlemmerne i kontinuerlig tjeneste bevares. 
 
Der er fortsat en række tekniske ting, der skal forhandles på plads med SKAT, inden de nye 
aftaler kan underskrives. Det er derfor endnu uvist, hvornår aftalerne kan træde i kraft  
 
Ad. 7 Tillæg 2016 
Der var en debat om, hvorvidt perioden, der danner grundlag for tillæg er året før, fx hele 
2015, eller om det er perioden siden sidste samtale til den nye samtale. 
 
Jens Norlund kunne orientere om, at dette desværre opfattes individuelt i de enkelte 
forretningsområder, og at perioden heller ikke er defineret præcist i eksempelvis lønpolitikken. 
 
Ad. 8 Overenskomst 2015 
 
Som bekendt fører overenskomsten 2015 til en lønstigning på beskedne 0,8 % pr. 1. april 
2016. 
 
Ad. 9 Afslutning og tanker 
 
Susanne Brynå spurgte ind til, om frokostpausen var i spil til de næste 
overenskomstforhandlinger i 2018, hvilket dog ikke kunne bekræftes. 
 
Der var stor ros til den nye måde at fremlægge og debattere beretningen på. 
 
Herefter blev beretningen enstemmigt godkendt. 
 
Pkt. 3 Regnskab 
 
Jens Norlund orienterede om, at punktet er uaktuelt, da alt regnskab/økonomi er forankret i 
forbundet. 

 
Pkt. 4 Behandling af indkomne forslag 
Ulla gennemgik bestyrelsens forslag til ændring af vedtægterne, der primært er en tilretning 
som følge af den nye struktur med valgområder samt konsekvensrettelser som følge heraf. 
 
Ændringsforslagene blev enstemmigt vedtaget.  

 
Pkt. 5 og 6 Valg af formand og næstformand 
 
Der skal ikke foretages valg til disse poster før foråret 2017. 
 



Pkt. 7 Valg af øvrige tillidsrepræsentant(er) i SKAT 
 
Anette Prüsse Jensen genopstillede og blev valgt.  
 
Pkt. 8 Valg af tillidsrepræsentant i Departementet/Intern Revision 

 
Tina Charlotte Olsen genopstillede og blev valgt.  
 
Pkt. 9 Eventuelt 
 
Ingen bemærkninger 
 
 
 
  
Mødesekretær   Dirigent 

 
 
 

Jørn Nysum Schoop   Svend Mandel Hansen 


